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Protokół Nr 3/2019 

sporządzony z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Wierzchlas, które odbyło w dniu  

12 lutego 2019 roku.  

 

Początek posiedzenia o godz. 900. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli radni : 

1. Ryszard Dziadak – Przewodniczący Komisji 

2. Jan Tronina – Zastępca Przewodniczącego 

3. Karol Sakowski – Członek 

4. Maria Smolarek – Członek 

5. Edward Kukuła – Członek  

 

Lista obecności radnych uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Spoza rady w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Teresa Nowak – Skarbnik Gminy 

2. Leszek Gierczyk – Sekretarz Gminy  

3. Krzysztof Bednarek – Wójt Gminy  

4. Lidia Przywojska – Kierownik GOPS w Wierzchlesie  

5. Monika Krajewska – Mł. referent ds. planowania przestrzennego  

                                     i gospodarki nieruchomościami  

 

Ponadto osoby uczestniczące w posiedzeniu Komisji poświadczyły swą 

obecność podpisem na liście obecności osób uczestniczących w posiedzeniu 

Komisji, która stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Ryszard Dziadak – Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej.  

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Omówienie materiałów na V sesję Rady Gminy Wierzchlas – zaopiniowanie 

projektów uchwał w sprawie: 
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a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2019 r., 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 

2019 -2030, 

c) zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Łaszewie w filię, 

d) uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Wierzchlesie, 

e) przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie  

Wierzchlas na lata 2019 -2021, 

f) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobie-

gania bezdomności zwierząt w Gminie Wierzchlas, 

g) zmiany uchwały w sprawie poboru podatku od nieruchomości, leśnego,  

rolnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzeń  

za inkaso,  

h) dopuszczenia zapłaty podatków, opłat oraz nieopodatkowanych należno-

ści budżetowych Gminy Wierzchlas za pomocą innego instrumentu  

płatniczego, w tym instrumentu płatniczego, na którym przechowywany 

jest pieniądz elektroniczny,  

i) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wierzchlas. 

5. Wyrażenie opinii w sprawie obniżenia kwoty czynszu za wynajmowany 

lokal. 

6. Wyrażenie opinii w sprawie przyłączenia posesji w miejscowości 

Kraszkowice do miejscowości Krzeczów. 

7. Zmiana granic administracyjnych Gminy (odłączenie działek położonych  

w Łaszewie Rządowym i ich przyłączenie do Gminy Pątnów) i związany z tym 

podział drogi. 

8. Wolne wnioski i zapytania.  

9. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Zawiadomienie zawierające porządek obrad stanowi załącznik nr 3  

do protokołu.  

 

Przebieg obrad 

 

Ad. Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia i  stwierdzenie prawomocności obrad. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej otworzył posiedzenie Komisji. 

Stwierdził, że w posiedzeniu  uczestniczy 5 radnych, co stanowi kworum,  

przy którym może obradować Komisja. 
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Ad. Punkt 2 

Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji przedstawił porządek posiedzenia i zapytał, 

czy są uwagi do tego porządku. Radni nie zgłaszali uwag ani dodatkowych 

propozycji zmian, w związku z tym Przewodniczący poddał projekt porządku 

obrad pod głosowanie. Projekt porządku obrad został przyjęty jednogłośnie.   

 

 

Ad. Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji przedstawił Komisji protokół poprzedniego 

posiedzenia Komisji. Radni zapoznali się z jego treścią, nie mieli uwag,  

w związku z tym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. Punkt 4 

Omówienie materiałów na V sesję Rady Gminy Wierzchlas – 

zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2019 r., 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Nowak przypomniała, że z końcem 2018 

roku uległ zmianie harmonogram w związku z inwestycją budowy kanalizacji 

w Wierzchlesie i wówczas środki przeznaczone na to zadanie zostały 

przeniesione do projektu budżetu na 2019 r. Harmonogram opiewa na inną 

kwotę, a ponieważ w budżecie na 2019 r. zaplanowaliśmy wyższą kwotę 

kredytu, na najbliższej sesji musimy dokonać aktualizacji zgodnie  

z harmonogramem wykonywanych robót w terenie.  

W związku z tym konieczne jest wprowadzenie następujących zmian  

w budżecie na 2019 r.: 

 DOCHODY: 

 Zwiększenia: 

- 58.635,72 zł – dotacja z Urzędu Wojewódzkiego na kanalizację  

w Wierzchlesie  

 WYDATKI: 

 Zwiększenia: 

- 2 mln 700 tys. zł – środki własne na budowę kanalizacji, 

- 58.635,72 zł – dotacja z Urzędu Wojewódzkiego na kanalizację  

w Wierzchlesie  

 Zwiększenia/zmniejszenia: 
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- rozstrzygnięto przetarg na budowę trzech dróg gminnych w Kamionie, 

Przywozie i na ul. Ogrodowej w Kraszkowicach. Na budowę drogi w Kamionie 

zaplanowano w budżecie 100 tys. zł, przetarg wyniósł 95.713 zł. W Przywozie 

zaplanowano 300 tys. zł – przetarg wyniósł 278.731,72 zł. W Kraszkowicach 

brakuje nam 31.200 zł , ponieważ zaplanowano 150 tys. zł, przetarg wyniósł 

181.010,50 zł. W związku z tym, aby podpisać umowę na budowę drogi na  

ul. Ogrodowej w Kraszkowicach zabieramy 21 tys. zł, które zostało  

z zaplanowanych środków na drogę w Kamionie i 4.200 zł  z zaplanowanych 

środków w Przywozie. Brakujące 6 tys. zł przerzucamy z dróg różnych (z 50 

tys. zł zaplanowanych w tym rozdziale).  

 

 PRZYCHODY: 

 Zwiększenia: 

- 2 mln 700 tys. zł – kredyt. Kwota kredytu zaplanowanego na ten rok wynosiła  

5 mln 300 tys. zł. Jednakże większość robót związanych z kanalizacją zostanie 

wykonana w tym roku, stąd potrzeba zwiększenia kredytu na ten rok (musimy 

zwiększyć udział środków własnych). W 2020 r. dotacja nie ulegnie zmianie, 

natomiast kredyt na rok 2020 zostanie zmniejszony o kwotę 2 mln 700 tys. zł.   

i będzie wynosił 1 mln 100 tys. zł. 

 Zmniejszenia: 

- 6 tys. zł – drogi różne.  

 

Komisja nie miała uwag do projektu uchwały i wniosła o jej podjęcie  

na najbliższej sesji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2030, 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Nowak poinformowała, że Wieloletnia 

Prognoza Finansowa została dostosowana do zmian w budżecie.  

 

Komisja nie miała uwag do projektu uchwały i wniosła o jej podjęcie  

na najbliższej sesji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

 

c) zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Łaszewie w filię, 
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Sekretarz Gminy Pan Leszek Gierczyk poinformował, że 4 stycznia br. 

odbyło się spotkanie z rodzicami w sprawie przekształcenia Szkoły 

Podstawowej w Łaszewie w filię. W spotkaniu oprócz rodziców dzieci 

uczęszczających do tej szkoły, brały udział również osoby postronne.  

Na spotkaniu odbyło się głosowanie tajne, w którym 21 osób opowiedziało się 

„za” reorganizacją szkoły, a 25 osób (w tym ok. 14 osób postronnych) 

„przeciw”. Większość rodziców jest więc za przekształceniem szkoły. Radni 

otrzymali projekt uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej  

w Łaszewie w filię, który został pozytywnie zaopiniowany przez Związek 

Nauczycielstwa Polskiego, oczekujemy na opinię „Solidarności” i Forum 

Związków Zawodowych. Te trzy organizacje posiadają tzw. przymiot 

reprezentatywności i opiniują akty prawne, które mają wpływ na zatrudnienie. 

Wiążąca jest dla Gminy opinia Kuratora Oświaty. Kontaktowaliśmy się 

Delegaturą w Sieradzu, która wnioskowała o szczegółowe uzupełnienie danych 

w związku z liczbą dzieci w poszczególnych klasach. Uchwała w sprawie 

zamiaru przekształcenia szkoły jest tzw. uchwałą intencyjną, jeżeli otrzymamy 

pozytywną opinię Kuratora w tym zakresie, będziemy mieli możliwość 

podjęcia w maju ostatecznej decyzji. Po podjęciu uchwały w sprawie zamiaru 

przekształcenia szkoły mamy obowiązek zawiadomienia wszystkich rodziców  

o jej podjęciu, musimy to uczynić do końca lutego. Sekretarz nadmienił,  

że warunki w Szkole w Łaszewie nie sprzyjają rozwojowi dzieci – brak 

świetlicy, posiłki dowożone w ramach cateringu, brak sal.  

Radny Edward Kukuła zapytał, czy Gmina zyska jakieś oszczędności  

w ramach reorganizacji szkoły. 

Sekretarz odpowiedział, że na pewno tak, ponieważ nie będzie wówczas klas 

IV-VIII. Obecnie często dochodzi do sytuacji, w której dany nauczyciel ma pod 

opieką na danej lekcji jednego ucznia lub przykładowo klasa liczy dwóch 

uczniów, oboje z nich zachoruje, a za pracę należy się nauczycielowi 

wynagrodzenie. Na dziecko przypada 6 tys. zł subwencji na rok. Koszt 

utrzymania  nauczyciela dyplomowanego (1 etat) na rok wynosi 70 tys. zł. 

Widać więc diametralne różnice w kosztach.  

Radni Karol Sakowski i Maria Smolarek wyrazili obawę, ponieważ podobne 

argumenty były podnoszone w przypadku likwidacji Szkoły w Jajczakach 

(dobro dzieci, dobro Gminy).  Radni stwierdzili, że te argumenty zdają się 

racjonalne, wyrazili jednak zaniepokojenie, aby sytuacja sprzed kilku się  

nie powtórzyła.  

Sekretarz odpowiedział, ze wówczas nastawienie rodziców było inne, wszyscy 

rodzice zmobilizowali się i przyszli na sesję, całe środowisko było przeciwne 

likwidacji tej szkoły. Tutaj jest trochę inaczej. Został wówczas popełniony błąd, 
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ponieważ można było pozostawić klasy I-III, I-IV. Tutaj rodzice sami 

deklarują, że nie ma sensu posyłać dziecka do szkoły przez 8 lat, gdzie w klasie 

jest tylko ten jeden lub dwóch uczniów. W takiej sytuacji szkoła sama kiedyś 

wygaśnie, a wówczas nie będziemy mieli nic zaplanowane. Może się okazać  

że jest jedna pierwsza klasa, jedna czwarta, a mamy strukturę szkoły I-VIII. 

Przykładowo nie ma dzieci, więc nie tworzymy klasy VIII,  po czym jeden 

rodzic się wprowadzi, zapisze dziecko do tej szkoły i my mamy obowiązek 

zapewnić mu naukę w tej klasie.  

Radny Edward Kukuła zapytał, jak w takiej sytuacji odnajdą się nauczyciele.  

Sekretarz odpowiedział, że dla prawie wszystkich nauczycieli 

zagwarantowane są etaty. Są sytuacje, gdzie nauczyciele pracują również  

w innych szkołach - na terenie gminy lub poza nią. Możliwe jest, że dwie osoby 

nie otrzymają pełnego etatu, ale mają one zapewnione pierwszeństwo 

uzyskania całego etatu w przypadku, gdy zwolnią się jakieś godziny. Sekretarz 

nadmienił, że w ogóle nadchodzi trudny czas dla nauczycieli, bo nie ma klasy  

3 w związku z wcześniejszym pójściem 6-latków do szkoły, więc na pewno nie 

będzie wystarczająco godzin do podziału dla wszystkich nauczycieli. To jest 

taki okres przejściowy. Jednakże podkreśli, że nikt nie dostanie 

wypowiedzenia.  

Dodał, że w Szkole Podstawowej w Łaszewie są  4 sale lekcyjne, niektóre 

zajęcia odbywają się w pokoju nauczycielskim. Obiecaliśmy rodzicom,  

że zostanie wykonana jadalnia, będą posiłki dowożone z Mierzyc.  

W Mierzycach zrobiony jest projekt przebudowy kuchni, powstała dużo 

większa jadalnia. Teraz został wprowadzony program rządowy umożliwiający 

uzyskanie środków na remont jadalni i można również skorzystać z tego 

programu, np. kupić sprzęt do przewożenia posiłków, zastawę i zmywarkę  

do korzystania na miejscu. W kwietniu złożymy wniosek na 80 tys. zł  

na przebudowę stołówki w Mierzycach (72 miejsca), na urządzenie jadalni 

można dostać 20 tys. zł. Minimalny udział gminy w realizacji tego zadania 

wynosi 20 %.  

Sekretarz nadmienił, że mieszkańcy Łaszewa obawiają się, że jest to pierwszy 

krok do zamknięcia tej szkoły, jednakże Wójt na spotkaniu z rodzicami obiecał,  

że w ciągu piastowania przez niego urzędu nie dojdzie do dalszej reorganizacji 

tej placówki. 

 

Komisja przeprowadziła głosowanie odnośnie reorganizacji szkoły –  

4 radnych opowiedziało się „za”, 1 radny „wstrzymał się” od głosu.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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d) uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Wierzchlesie, 

Kierownik GOPS w Wierzchlesie Pani Lidia Przywojska 

poinformowała, że każda samodzielna jednostka administracyjna  

ma obowiązek posiadania własnego statutu opracowanego i przyjętego uchwałą 

Rady Gminy. Poprzedni statut podjęty przez Radę Gminy w 2013 r. był już 

zmieniany. Zmiany wynikające z ustaw i zwiększenie obowiązków GOPS 

powoduje, że mamy obowiązek zaktualizowania statutu o te zmiany. Jest ich 

bardzo dużo i żeby statut był czytelny podejmujemy go na nowo, nie uchwałą 

zmieniającą. W przypadku uchwał zmieniających, trzeba sporządzić tekst 

jednolity, więc stworzenie statutu na nowo wydaje się być bardziej zasadne.  

W Statucie wprowadzono następujące zmiany w stosunku do poprzedniego 

tekstu: w 2018 r. wprowadzono nową jednostkę, tzw. centrum usług 

wspólnych, które powinno zajmować się księgowością GOPS. Wcześniej 

GOPS w Wierzchlesie zatrudniał księgowe z Urzędu Gminy do prowadzenia 

finansów, obecnie nie ma takiej możliwości, co trzeba było wykazać w statucie. 

Doszły nowe świadczenia do realizacji, np. „Dobry start”. Wszystkie zmiany 

powinny być na bieżąco aktualizowane, i stąd propozycja podjęcia tej uchwały.  

 

Komisja nie miała uwag i wniosła o podjęcie uchwały na najbliższej sesji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

e) przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie  

Wierzchlas na lata 2019 -2021 

 

Kierownik GOPS Pani Lidia Przywojska poinformowała, że od 2013 

r. gminne programy wspierania rodziny muszą być opracowywane co 3 lata. 

Były podjęte kolejno na okres 2013-2015, 2016-2018, teraz na 2019-2021. 

Obowiązek podjęcia uchwały przez radę gminy wynika z art. 176 ust. 1 ustawy  

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Do zadań własnych gminy 

należy opracowanie gminnych programów wspierania rodziny. W programie 

tym opisane jest rodzaje pomocy udzielanej przez ośrodek i inne jednostki 

wspierające rodzinę. Dotyczy to w szczególności rodzin,  w których występują 

trudności w wypełnianiu funkcji wychowawczych. Wówczas należy podjąć 

odpowiednie działania i te działania zostały wyszczególnione w projekcie 

uchwały.   

 

Komisja nie miała uwag i wniosła o podjęcie uchwały na najbliższej sesji. 
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Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

f) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Wierzchlas, 

 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały, nie miała uwag i wniosła o jej 

podjęcie na najbliższej sesji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

g) zmiany uchwały w sprawie poboru podatku od nieruchomości, 

leśnego, rolnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów  

i wynagrodzeń za inkaso, 

Sekretarz Gminy Pan Leszek Gierczyk poinformował, że uchwała  

ta wskazuje imiennie inkasentów do poboru podatków, w naszym przypadku  

są to sołtysi. Na skutek przeprowadzenia wyborów sołeckich w poszczególnych 

sołectwach, zmienił się sołtys sołectwa Jajczaki. Najprawdopodobniej zmieni 

się również sołtys w sołectwie Wierzchlas A, wybory odbędą się 14 lutego br.,  

więc projekt uchwały ulegnie zmianie.  

 

Komisja nie miała uwag do projektu uchwały i wniosła o jej podjęcie  

na najbliższej sesji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

h) dopuszczenia zapłaty podatków, opłat oraz nieopodatkowanych 

należności budżetowych Gminy Wierzchlas za pomocą innego 

instrumentu płatniczego, w tym instrumentu płatniczego, na którym 

przechowywany jest pieniądz elektroniczny, 

 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały, nie miała uwag i wniosła o jej 

podjęcie na najbliższej sesji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

 

i) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wierzchlas, 
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Przewodniczący Komisji Pan Ryszard Dziadak poinformował,  

że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrywała sprawę na posiedzeniu 

Komisji w dniu 20 grudnia 2018 r., przeprowadziła rozpoznanie w terenie  

i wysłuchała wyjaśnień rodziców skarżącej. Po szczegółowej analizie Komisja 

uznała skargę za bezzasadną.  

 

Komisja nie miała uwag do projektu uchwały i wniosła o jej podjęcie  

na najbliższej sesji.  

 

Skarga stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

 

Ad. Punkt 5 

Wyrażenie opinii w sprawie obniżenia kwoty czynszu  

za wynajmowany lokal. 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy, który 

poinformował, że Rada Gminy nigdy nie podejmowała uchwały określającej 

zasady obniżenia czynszu. część samorządów podejmowała takie uchwały. 

Jednakże zapisów takiej uchwały nie można byłoby zastosować w sytuacjach 

pojawiania się konkurencji , jedynie np. gdy zmienia się sytuacja rynkowa 

(przebudowa ulicy w mieście, gdzie nie ma dojazdu, obniża się wówczas 

czynsz, ponieważ przedsiębiorstwa tracą klientów). Występują również  

tzw. ulgi remontowe, gdy dana osoba zainwestuje swoje pieniądze, może 

odzyskać te środki w postaci ulgi w czynszu. Czynsz ustala się w drodze 

przetargu. Zgodnie z podpisaną umową corocznie następuje waloryzacja kwoty 

czynszu o wskaźnik inflacji. Co roku więc kwota czynszu zwiększa się. Jedyną 

możliwością obniżenia czynszu jest rozwiązanie umowy i przystąpienie  

na nowo do przetargu.  

Młodszy referent ds. planowania przestrzennego i gospodarki 

nieruchomościami Pani Monika Krajewska dodała, że do Rady Gminy 

wpłynęła dwa wnioski z prośbą o obniżenie czynszu – od pani ……. 

i pani ……….., które prowadzą działalność gospodarczą. Wnioskują  

z uwagi na pojawiającą się konkurencję, niskie obroty. Podkreśliła, że jedyne 

wyjście to rozwiązanie umowy i określenie nowej stawki bazowej w naszej 

uchwale, którą podejmujemy co 5 lat. W uchwale tej występuje punkt 

określający warunki obniżenia czynszu, ale w odniesieniu do stawki bazowej. 

Zatem cała procedura musi być przeprowadzona od nowa ogłoszenie przetargu 
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i ustalenie nowej stawki bazowej. Nie można tego dokonać w trakcie trwania 

umowy. 

Przewodniczący zapytał, na jaki okres czasu podpisano te umowy. 

Młodszy referent Monika Krajewska odpowiedziała, że Pani ……… 

ma umowę do 2020 r., a Pani …………. – na czas nieokreślony.  

Przewodniczący zapytał, czy wypowiedzenie umowy przed terminem wiąże 

się dla tych pań ze stratami finansowymi. 

Młodszy referent Monika Krajewska odpowiedziała, że te panie mają do tego 

prawo, tylko muszą zachować jakiś okres kilkumiesięcznego wypowiedzenia.  

 

Komisja negatywnie zaopiniowała wnioski i nie wyraziła zgody  

na obniżenie czynszu.  

 

Kopie wniosków stanowią załącznik nr 14 do protokołu.  

 

 

Ad. Punkt 6 

Wyrażenie opinii w sprawie przyłączenia posesji w miejscowości 

Kraszkowice do miejscowości Krzeczów. 

Sekretarz Gminy poinformował, że nie jest to łatwa procedura.  Nadmienił,  

że pracownik Urzędu zajmujący się planowaniem przestrzennym Monika 

Krajewska rozmawiała z geodetą powiatowym, który poinformowała, że takich 

zmian dokonuje się jedynie przy okazji modernizacji geodezyjnej całej 

miejscowości, w innym przypadku decyzja będzie odmowna. Ten obszar 

należał wcześniej do Krzeczowa, jednak z jakichś powodów przy okazji 

nadawania ulic został włączony w teren miejscowości Kraszkowice.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy wpłynął tylko wniosek pani ………,  

bo dalej znajduje się również posesja pana …………. . 

Sekretarz odpowiedział, że zdaje sobie sprawę z tego, że jest to sztuczne 

przyłączenie tych posesji do miejscowości Kraszkowice.  

Przewodniczący zauważył, że państwo ……….. związani są całe życie  

z Krzeczowem, chodzą tam do kościoła, do sklepu, chodzili do szkoły  

do Krzeczowa, na tamtejszy cmentarz. Posesje państwa ……… i ………. 

 są odległe od Kraszkowic ok. 3 kilometry.  

Sekretarz odpowiedział, że jedyne co możemy zrobić to przyłączyć te posesje 

do sołectwa Krzeczów. Zmiana geodezyjna łączy się nie tylko ze zmianą adresu 

zamieszkania, ale przede wszystkim ze zmianami numeracji działek, których 

ewidencja znajduje się w Starostwie. Wszystkie obecnie występujące system, 

np. Geoportal działają na podstawie tych danych. Ze względów formalnych 
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złożymy wniosek do Starostwa, aby otrzymać decyzję odmowną, po czym 

poinformujemy wnioskodawczynię o wyniku sprawy.   

Młodszy referent ds. planowania przestrzennego Monika Krajewska 

wskazała działkę p. ……….. na mapie. Poinformowała, że z  mapy wynika, że 

dokonanie zmiany dotyczyłoby kilku działek. Skoro te działki były wcześniej 

dołączone do Krzeczowa, a teraz należą do Kraszkowic, był w tym jakiś 

zamysł. 

Przewodniczący poinformował, że wynika to przynależności znajdującego się 

w tym miejscu lasu do gruntów Wspólnoty Gruntowej Wsi Kraszkowice, 

dlatego granica ta została wyznaczona równo z lasem. Należy odpisać tej pani, 

że zmiana ta może zostać dokonana, gdy będzie możliwość modernizacji tego 

terenu.  

 

Kopia wniosku stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Mapy stanowią załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 

Ad. Punkt 7 

Zmiana granic administracyjnych Gminy (odłączenie działek położonych  

w Łaszewie Rządowym i ich przyłączenie do Gminy Pątnów)  

i związany z tym podział drogi. 

Sekretarz Gminy przypomniał, że sprawa była omawiana  

na posiedzeniach komisji kilka miesięcy temu i dotyczy odłączenia kilku 

działek położonych w Łaszewie Rządowy i przyłączenie ich do gminy Pątnów. 

Wystąpiła sprawa podziału drogi, co generuje koszty. Rada Gminy pozytywnie 

zaopiniowała odłączenie działek, jednakże wnioskowała o przeniesienie 

wszelkich kosztów na gminę Pątnów. Nadmienił, że pracownik Urzędu 

odpowiedzialny za planowanie przestrzenne dzwonił do Ministerstwa Spraw 

Wewnętrznych, które dokonuje takiego podziału i otrzymał informację,  

że  niekoniecznie ten podział musi być dokonany teraz, jednakże bez udziału 

geodety się nie obędzie, ponieważ należy konkretnie wskazać znaczniki 

graniczne i powierzchnię tej drogi. Podział drogi to koszt ok. 2.000 zł. 

Młodszy referent Monika Krajewska wskazała drogę przeznaczoną do podziału 

na mapie. Gmina Pątnów zwróciła się o podział kosztów. Mieszkańców 

zameldowanych na pobyt stały jest 7. Podatki w ciągu roku wyniosą ok. 1.000 

zł.  

Po szczegółowej analizie Komisja podtrzymała opinię, aby koszty zmiany 

granic administracyjnych, w tym podziału drogi poniosła Gmina Pątnów.  
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Mapa stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Ad. Punkt 8 

Wolne wnioski i zapytania. 

Ad. Punkt 8 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

1. Komisja zapoznała się z wnioskiem Klubu Sportowego Oldboy Orlik 

Wierzchlas w sprawie zapewnienia transportu busem gminnym na turniej piłki 

siatkowej w Polańczyku. Wójt Gminy odniósł się do tego wniosku i zaznaczył, 

że Gmina nie może wynająć nikomu własnego autokaru, bo nie prowadzi 

działalności (nie można wystawić faktury). Jeżeli jednak wyrazilibyśmy  

na to zgodę, wówczas szkoły oraz inne kluby również zaczęłyby się ubiegać  

o tego typu pomoc. Dodatkowo w budżecie zabezpieczone zostały środki  

dla tego klubu sportowego w wysokości 4.000 zł, zatem posiadają niezbędne 

fundusze na realizację własnych celów. Dodał, że jest to problematyczne  

ze względu na pracę kierowcy, który w wiosennej porze roku jest niezbędny, 

tymczasem jego praca zostanie zastopowana na ok. tydzień. Zaproponował,  

że można byłoby ewentualnie umożliwić klubowi jednodniowy wyjazd na 

mecz.  

 

Komisja nie wyraziła zgody na udostępnienie autokaru.  

 

Wniosek stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

2. Komisja zapoznała się z wnioskiem mieszkańców ul. Południowej  

w Wierzchlesie w sprawie budowy chodnika. Wójt Gminy nadmienił,  

że Starostwo nierzetelnie wykonuje swoje obowiązki odnośnie dróg 

powiatowych w gminie Wierzchlas, czego przykładem jest inwestycja budowy 

chodnika w Przycłapach, która jest odwlekana przez Starostwo już dwa lata.  

Wójt dodał, że zwrócił się do Starosty z zaproszeniem na najbliższą sesję, 

jednakże nie jest pewne, czy się pojawi. Zauważył, że sprawami dróg gminnych 

coraz bardziej interesują się środki masowego przekazu, których 

przedstawiciele często uczestniczą w zebraniach wiejskich. Wójt nadmienił,  

że chciałby na sesji zaproponować Staroście rozpoczęcie projektowania  

i wykonywania niektórych inwestycji przy udziale środków zarówno 

powiatowych, jak i gminnych. Gmina może partycypować w kosztach,  

ale wszelkie formalności są obowiązkiem Starostwa (zlecenie wykonania 
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projektu, wydania pozwolenia na budowę, ogłoszenie przetargu, 

wykonawstwo).  

Wójt nadmienił, że zadań w obrębie dróg powiatowych jest bardzo wiele:  

w Przycłapach (300 metrów chodnika), na ul. Południowej w Wierzchlesie (300 

m), na ul. Olewińskiej w Wierzchlesie (1300 m). Na ul. Olewińskiej jest trudna 

sytuacja, ponieważ nie ma możliwości odprowadzenia wody burzowej i dokąd 

nie powstaną rowy melioracyjne na polach (a one idą przez pola po skosie  

i ludzie nie będą chcieli tego wykonać) jest to zadanie niewykonalne. Musi 

zostać skanalizowana woda burzowa albo poprzez kolektor burzowy,  

albo ściek przykrawężnikowy. Przy tak dużym obszarze ściek krawężnikowy 

jest niebezpieczny, gdyż przy nawałnicach gromadziłaby się duża masa wody, 

która zalałaby całą drogę.  

Wójt powiedział również o drodze powiatowej w Krzeczowie - występuje tam 

ok. 170 m chodnika, są to bardzo trudne warunki, jest to droga pod górę  

w kierunku cmentarza. W Krzeczowie również zgłaszano pomysł budowy 

chodnika w kierunku ośrodka „Ritmo”, czyli od ul. Ogrodowej. Również 

zgłaszano potrzebę kontynuacji chodnika w Przywozie Górnym wzdłuż 

cmentarza w Mierzycach aż do skrzyżowania.  

Jest to łącznie ok. 3 km dróg. Trzeba byłoby się z tym zmierzyć, zacząć  

od czegokolwiek.  

 

Wniosek stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

3. Komisja zapoznała się z wnioskiem mieszkańców Strug i Jajczak w sprawie 

wykonania placu zabaw i mini siłowni napowietrznej zgłoszonym na zebraniu 

wiejskim w tych miejscowościach.  

 

Po zapoznaniu się z wnioskiem Komisja zwróciła się o ewentualną 

realizację zadania ze środków z tzw. nadwyżki budżetowej.  

 

Wniosek stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

 

 

Ad. Punkt 9 

Zamknięcie posiedzenia  

 Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany,  

w związku z tym zamknął posiedzenie Komisji.  
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Obrady zakończono o godz. 1035. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

 

 

Protokołowała:              

Młodszy referent          Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

Kinga Raducka                 Ryszard Dziadak      

      

  

 

 

 

 


